
Oświadczenie złożone 
przez senatora Tadeusza Arłukowicza 

na 17. posiedzeniu Senatu 
w dniu 3 sierpnia 2012 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Marcina Korolca 

Szanowny Panie Ministrze! 
W związku z rosnącym zainteresowaniem budową elektrowni wiatrowych samorządowcy, m.in. z woje-

wództwa podlaskiego, stają przed koniecznością dostosowania procedur wydawania odpowiednich decyzji do 
przepisów obowiązującego prawa. Te jednak niejednoznacznie lub wcale nie wypowiadają się w zakresie 
kluczowych kwestii, które powinny być brane pod uwagę w opracowywaniu stosownych pozwoleń. 

Zwracam się do Pana Ministra z prośbą o udzielenie informacji i wskazanie stosownych przepisów regulu-
jących następujące kwestie. 

1.W jakiej odległości od budynków mieszkalnych i miejsc przebywania ludzi mogą być lokalizowane tur-
biny wiatrowe, w zależności od ich wielkości i ilości? 

2. Jaki poziom hałasu wytwarzają turbiny wiatrowe i jakie są dopuszczalne normy hałasu w ich sąsiedz-
twie? 

3. Na jaką odległość od elektrowni wiatrowej rozchodzą się dźwięki wydawane przez turbiny wiatrowe? 
4. Czy dźwięki wytwarzane przez turbiny mają negatywny wpływ na organizm ludzki, a jeśli tak, to jakie 

skutki powoduje ich długotrwałe oddziaływanie? 
5. Jaki jest wpływ turbin wiatrowych na środowisko? 
6. Jakie aspekty powinny podlegać szczególnej analizie w ocenie wpływu elektrowni wiatrowej na środo-

wisko i zdrowie ludzi? 
7. Jakie terminy obowiązują organy biorące udział w procesie wydawania pozwolenia na budowę, a w 

szczególności jaki jest czas w procedurze oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko na wydanie 
stosownych uzgodnień przez regionalną dyrekcję ochrony środowiska? 

Z poważaniem 
Tadeusz Arłukowicz 




